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Poslovno finansijska konsolidacija srpskih preduzeća jedan od važnih ciljeva u 

procesu oživljavanja privrede, rekao premijer Mirko Cvetković otvarajući 

dvodnevni forum "Poslovni zaokret 2011" na Mokroj Gori. 

Jedan od važnih ciljeva u procesu strateškog oživljavanja privrede u postkriznom periodu 

biće poslovno finansijska konsolidacija srpskih preduzeća, rekao je premijer Mirko Cvetković 

na forumu "Poslovni zaokret 2011". 

U poruci koju je uputio učesnicima Vivaldi menadžerskog foruma, Cvetković je obećao 

privrednicima i bankarima da će sa pažnjom razmotriti sve sugestije koje sa tog skupa 

stignu na adresu Vlade Srbije. 

Na početku dvodnevnog foruma, koji se tradicionalno održava na Mokroj Gori, vlasnik 

kompanije "BNM Internacional" Miodrag Babić izjavio je da je poslednji čas da se dođe do 

poslovnog zaokreta i da je potrebno da se uključe sve stručne snage kako bi se obezbedio 

održivi razvoj Srbije. 

Babić je rekao da su u prošloj godini rast industrijske proizvodnje od tri odsto, prerađivačke 

industrije od 3,9 odsto izvoza od četiri odsto i investicija od pet odsto ostali u senci rasta 

inflacije, pada zaposlenosti i povećanja budžetske potrošnje. 

"U poređenju sa stanjem u privredi iz 1990. godine, industrijska proizvodnja 2009. godine 

činila je 45 odsto onoga što je bila 19 godina ranije, dok su investicije činile 33 odsto", 

rekao je Babić. 

Babić je rekao da se od 2000. do 2010. godine broj zaposlenih smanjio za 350.000, a 

prerađivačka industrija, koja je najmanje doprinela u privrednoj tranziciji, posle krize je u 

stalnom padu. 

Trend efikasnosti investicija opada u okolnim zemljama, dok Srbija pokazuje veću efikasnost 

u odnosu na okruženje. 



Saradnik Ekonomskog instituta Ivan Nikolić kaže da će inflacija i u aprilu nastaviti da raste. 

"Očekuje se da će biti 14 odsto na međugodišnjem nivou, tako da je nemoguće da 

NBS ostvari svoj cilj projektovane inflacije na nivou od šest odsto za celu godinu, rekao je 

Nikolić.  

Nelikvidnost preti da uzme danak privredi Srbije, a njeni ključni generatori su državna i 

javna preduzeća, trgovinski lanci i trgovina, istakao je predsednik kompanije "Metalac" 

Dragoljub Vukadinović. 

Vivaldi forum uvodnim rečima otvorili su i predsednik Upravnog odbora ekonomskog 

instituta Aleksandar Vlahović i direktor Ekonomskog insitituta i osnivač mokrogorske škole 

menadžmenta Srđan Janićijević. 
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Ključni problem srpske privrede je likvidnost preduzeća, istakli učesnici Vivaldi 

menadžerskog foruma. Skup, posvećen mogućnostima i načinima poslovno-

finansijske konsolidacije srpskih preduzeća, danas završen na Mokroj Gori. 

Ovogodišnji prolećni Vivaldi menadžerski forum, posvećen mogućnostima i načinima 

poslovno-finansijske konsolidacije srpskih preduzeća, završen je danas na Mokroj Gori. 

U razgovorima na temu "Gde su nove granice državnog intervencionizma i šta država može i 

treba da učini", direktor Svetske banke u Srbiji Lup Brefort je rekao da je za Srbiju prioritet 

je da prepozna sektore komparativne prednosti i pomogne preduzeća iz te oblasti, 

uklanjanjem administrativnih i drugih prepreka za ulaganje u njih, i izgradnjom potrebne 

infrastrukture. 

Sa Brefortom su se složili i srpski privrednici, bankari, predstavnici države i međunarodnih 

organizacija koji su bili učesnici Vivaldi foruma, koji je organizovala Mokrogorska 

menadžerska škola Ekonomskog instituta. 

Do kraja godine, ukoliko Vlada ne preduzme mere, mnoga preduzeća će biti prodata, a 

moguće je da još 200. 000 ljudi ostane bez posla, upozorili su privrednici. 



Ključni problem srpske privrede je likvidnost preduzeća, istakli su ucesnici Foruma. 

Nedoumica je i da li banke danas plaćaju ceh zbog loših plasmana ili čuvanja sopstvene 

likvidnosti, a svakako su neophodne strukturne reforme za sistematično uređenje 

privrednog ambijenta. 

"Poslovni zaokret 2011", sugestivni naziv Foruma, podrazumeva realno sagledavanje stanja 

u kom se nalazimo, kao i istinito prikazivanje poslovanja i to je  prvi korak u reorganizaciji 

privrednog društva", poručili su učesnici Vivaldi foruma. 

 


